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پنجمین خروجی دولت سیزدهم؛

فاطمی امین در سومین آزمون مجلس 
مردود شد

ســرویس سیاســی- وکلای ملت در جلسه 
رای گیری بــا ۱۶۲ رأی موافق، ۱۰۲ رای مخالف و ۲ 
رأی ممتنــع از مجموع ۲۷۲ رأی مأخوذه، رای اعتماد 
خود را از وزیر صمت پس گرفتند. فاطمی امین در سوم 
شــهریور ۱۴۰۰ از مجلس یازدهم رای اعتماد گرفت، 
اما در دومین ســال از حضور خود در وزارت صمت 
نتوانســت رای اعتماد نمایندگان را برای ادامه فعالیت 

در این وزارتخانه حفظ کند.
جلســه دیروزمجلس، دومین جلسه استیضاح 
فاطمی امین از زمان انتصاب به عنوان وزیر صمت بود. 
او در دهم آبان ۱۴۰۱ نیز از سوی مجلس استیضاح شد، 
اما تنها ۸۴ نفر به برکناری او رای موافق دادند و با ۱۸۲ 

رای، وزیر صمت باقی ماند.
موافقان استیضاح وزیر صمت چه گفتند؟

در ابتدای جلسه، موافقان استیضاح پشت تریبون 
قرار گرفتند و از دلایل خود برای استیضاح وزیر صمت 
و ناکارآمدی های فاطمی امین بر این وزارتخانه گفتند.

روح الله حضــرت پور، نماینــده مردم 
ارومیه در مجلس شورای اسلامی: ما امروز وزیر 
ضد محرومان را استیضاح می کنیم. آقای فاطمی امین! 
شــما چرا رانتی به نمایندگان دادید؟ امروز باید اعلام 
کنید که کدامیک از نمایندگان از شما مطالبه ای داشتند؟ 
ســوال دیگر ما آن است که چرا مافیای خودرو در این 
روزهــا تا این حد برای مانــدن فاطمی امین به عنوان 
وزیر صنعت معدن و تجارت به آب و آتش می زنند؟ 
متأســفانه خرید جهیزیه و لــوازم خانگی و همچنین 
داشتن خودرو برای جوانان تبدیل به رؤیا شده است. 
۸۵ میلیون ایرانی شهادت می دهند که وزارت صمت 
عملکرد خوبی نداشته است و معیشت میلیون ها ایرانی 
به علت سوءمدیریت وزیر صمت دچار مشکل شده 
است. مجلس شــورای اسلامی مســتقل است و از 
حقوق مردم کوتاه نمی آید و ما تابوی استیضاح وزیران 

را می شکنیم.
صدیف بــدری، نماینده مــردم اردبیل 
در مجلس شورای اســلامی: در استیضاح قبلی 
نماینــدگان بــه وزیر صمت فرصت دادنــد اما وزیر 
بســیاری از فرصت ها را از دســت داد. آقای فاطمی 
امین! چرا در زمان بررسی لایحه بودجه سال ۱۴۰۲ در 
هیأت نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام حاضر 
نشدید و از مصوبه مجلس درباره واردات خودروهای 
کارکرده دفاع نکردید و الان لایحه دو فوریتی برای این 
کار ارائه می دهید؟ خودروسازان داخلی هر روز کیفیت 
خودرو را کاهش می دهند و خودروسازان ما بیشتر از 
آنکه خودروساز باشند مونتاژ کار هستند، جامعه از ما 
انتظار تغییر و تحول در وزارت صمت را دارد و ما باید 

امروز وزیر صمت را برکنار کنیم.
سیدغنی نظری، نماینده مردم خلخال در 
مجلس شــورای اسلامی: حرف من به نمایندگان 
این است که اگر اســتیضاح وزیر صمت رأی نیاورد 
نماینــدگان هــم رأی نخواهند آورد چــرا که مردم 
می گویند آنان مدافع ما نیستند و مدافع دولت هستند.

چگونه یک کارمند بازنشسته یا معلم می توانند خودرو 
خریداری کنند یا آنکه لوازم خانگی برای زندگی خود 
تهیه کنند؟ متأسفانه بعد از حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی مردم 
به شدت از لحاظ معیشتی گرفتار هستند. اگر نمایندگان 
امروز مجدداً بــه وزیر صمت رأی دهند بدانند دیگر 
کسی برای نمایندگان مجلس تره هم خرد نمی کند و 
بعد از این کسی نمایندگان را تحویل نمی گیرد اما اگر 
ما یک وزیر را اســتیضاح کنیم، حساب دست مابقی 
وزیران می آید و جدی تر کار می کنند بنابراین مجلس 

باید امروز قاطعیت خود را نشان دهد.
احمد رسولی نژاد، نماینده مردم دماوند 
در مجلس شورای اسلامی: وزیر صمت در زمان 
رأی اعتماد وعده کاهش قیمت خودرو و افزایش تولید 
و کیفیــت خــودرو را داد اما از زمانی که وی روی کار 
آمده است، قیمت خودرو به طور متوسط ۳۰۰ درصد 

افزایش یافته است. 
بر اســاس گزارش ها کل تولید ایران خودرو در 
سال ۱۴۰۱، ۵۵۰ هزار دستگاه بود اما آمار فروخته شده 
۶۱۳ هزار دســتگاه است. کل تولیدات سایپا در سال 
۱۴۰۱، ۳۵۱ هزار دستگاه بود و آمار فروخته شده ۳۸۱ 
هزار دســتگاه است. مجموع تولیدات ایران خودرو و 
سایپا در ســال ۱۴۰۱، ۹۰۱ هزار خودرو بود اما آنچه 

فروخته شــده ۹۹۴ هزار دستگاه است که تنها نسبت 
به ســال ۱۴۰۰، ۱۷ درصد افزایش داشته است. با این 
شــرایط چگونه وعده داده می شود که قرار است آمار 
تولید خودرو به یک میلیون و ۶۰۰ هزار دستگاه برسد؟ 
فاطمی امین استاد وعده هاست. احد آزادیخواه، نماینده 
مردم ملایر در مجلس شورای اسلامی: با توجه به آمار، 
خودروســازان ۶۷ هزار دســتگاه بیش از آنچه تولید 

کرده اند، فروخته اند. 
فاطمی امین فرد پاک دستی است اما توان مدیریتی 
او ضعیف اســت. امروز روز اســتیضاح فاطمی امین 
نیست بلکه شــب اول قبر من نماینده مردم است. ما 
مدیون مردم و بدهکار مردم هســتیم. ما در مجلس به 
زحمت قانــون تصویب می کنیم اما وزیر آئین نامه را 
تهیه نمی کند که در این صورت فقط نمایندگان هستند 
که باید پاسخگوی مردم باشند. اگر فاطمی امین نباشد 
کار وزارتخانه عقب می افتد چرا زمانیکه دولت ۳ وزیر 
را جابجا می کند کار وزارتخانه ها عقب نمی افتد؟ این 

چه حرفی است که مطرح می شود؟
هاجر چنارانی، نماینده مردم نیشــابور 
در مجلس شــورای اسلامی: دیگر نمی توانیم در 
چشــم مردم حوزه انتخابیه خود به دلیل گرانی ها نگاه 
کنیم. در جلســه قبلی استیضاح وزیر صنعت، معدن و 
تجارت هشــدار دادیم که فرصت آزمون و خطا باقی 

نمانده است. 
خدا را شــاکرم که وامدار کسی نیستم و تاکیدم 
این است که فاطمی امین توان مدیریت این وزارتخانه 
را ندارد. مجلس شــورای اسلامی در استیضاح قبلی 
بار دیگر به وزیر صنعت، معدن و تجارت اعتماد کرد 
امــا چه اتفاقــی در بازار خودرو افتــاد؟ در این مدت 
قیمت خودرو از کجا به کجا رسیده است؟ ما واردات 
خــودرو را در مجلس قبل تأییــد کردیم و مجدداً در 
این مجلس به تصویب رســید اما به کجا رسید؟ آقای 
فاطمی امین! اگر شــما لایحه دوفوریتی برای واردات 
خودروهای کارکرده داشتید چرا در یک سال گذشته 
برای ســاماندهی این بازار به مجلس شورای اسلامی 

ارائه نکردید؟
الله وردی دهقانــی، نماینده مــردم ورزقان در 
مجلس شــورای اســلامی ۷۰ درصد آلایندگی های 
کلانشــهرها مربوط به خودروها است و همچنین اگر 
تصادفات جاده ای و هزینه های اورهال کردن آنها را در 
نظر بگیریم، با توجه به تولید حدود یک میلیون خودرو 
در ســال چگونه می توانیم خودروی فرسوده را از رده 
خارج کنیم؟ از زمانی که فاطمی امین تصدی وزارت 
صمت را بر عهده گرفته است، قیمت خودرو تاکنون 
۳ برابر شده و قیمت پراید از حدود ۱۰۳ میلیون تومان 
به ۳۳۰ میلیون رسیده است که این فاجعه است. وزیر 
صمت در برنامه خود گفت ۱.۵ میلیون خودرو در سال 
تولید خواهد شد که خبری از آن نیست. همچنین قول 
داده بود قرعه کشی را حذف خواهند کرد که از آن هم 
خبری نیست. وزیر صمت در خدمت دو خودروساز 
بزرگ کشور است، در حالی که باید وزیر صنعت باشد.
فاطمــی امین: بارها گفتــه ام و می گویم 

صنعت خودروی ایران بیمار است
در ادامه این جلسه، فاطمی امین پشت تریبون قرار 
گرفت تا از خود در برابر انتقادات نمایندگان دفاع کند. 
سید رضا فاطمی امین، وزیر صنعت، معدن و تجارت 
گفت: اســتیضاح حق مجلس است ولی چه کسانی از 
این استیضاح نفع می برند؟ چرا عده ای بیرون از مجلس 
استیضاح خوشحالند؟ چه منافعی به خطر افتاده است؟ 
چرا برخی در مجلس به دنبال دو قطبی سازی هستند؟ 
هر که به دنبال ایجاد دوقطبی باشد خیانت کرده است. 
دولت مردمی و مجلس انقلابی با یکدیگر باید مسائل 

را حل کنند. 
برخی اســتیضاح من را به برد مجلس و باخت 
دولت تعبیر می کنند.وی در ادامه با اشــاره به افزایش 
قیمت خــودرو گفت: افزایش قیمت خودرو در بازار 
آزاد بخاطــر افزایــش قیمت تمام شــده خودرو در 
کارخانه نیست. از آذرماه یک تقاضای کاذب ایجاد شد 
و عده ای بخاطر حفظ ارزش پول به ســمت این بازار 
می آیند. افزایش قیمت خودرو در بازار معلول اتفاقات 
اقتصادی متفاوتی اســت. فاطمی امین ادامه داد: بارها 
گفته ام و می گویم صنعت خودروی ایران بیمار است. 
اگر سال های گذشته واردات خودرو متوقف نمی شد 

و میزان تولید کم نمی شد الان با این موضوعات درگیر 
نبودیم. صنعت خودرو مبتنی بر مونتاژ و واردات است 
بــه همین دلیل با تحریم ها میزان تولید خودرو کاهش 
پیــدا می کند.در ادامه دو تن از نمایندگان برای دفاع از 
فاطمی امین و در مخالفت با استیضاح به ایراد سخنرانی 

پرداختند.
مخالفان استیضاح وزیر صمت چه گفتند؟
میرتاج الدینی، نماینــده مردم تبریز در 
مجلس شورای اســلامی: چرا وزیر صمت را در 
کمتــر از ۶ ماه دوباره اســتیضاح می کنید؟ نوبتی هم 
باشد، نوبت دیگران است! بنده به صداوسیما که به همه 
نمایندگان پیام داده و پرسیده که آیا خودرو گرفته اید، 
از همین جــا می گویم که هیچیک از نمایندگان برای 
پس گرفتن امضای خود از استیضاح خودرو نگرفته اند 
و دولت نیز خودرویی اعطا نکرده اســت. هم ساحت 
دولت و هم ســاحت مجلس از این اتهام پاک اســت.
تــورم و گرانی وجود دارد و مــا هم آن را قبول داریم 
اما باید ریشــه آن را پیدا کنیم. ســهم وزارت صنعت، 
معدن و تجارت کمتر از سایر بخش ها است. نوسانات 
ارزی، تحریم های خارجی و خودتحریمی ها بر قیمت 

خودرو تأثیر دارد.
ســید جلیل میرمحمدی، نماینده تفت و 
میبد در مجلس شورای اسلامی: مجلس را متهم 
می کنیم ۴ ماه پیش خودرو شاســی بلند به نمایندگان 
داده اند که وزیر استیضاح نشود! تو را به خدا نکنید شما 
مجلس را زیر ســوال می برید. هیئت نظارت بر رفتار 
نمایندگان گفت حتی یک سند از یک خودرو تحویلی 
به نماینده هم نیاورده اند! نماینده می گوید وزیر آشنایان 
خود را به وزارت خانه آورده. خب بگو چه کسی آمده 
اســت. قرار است با عزل وزیر صمت یخچال و فریزر 
ارزان شــود؟ این ادبیاتی است که ما داریم در مجلس 
وزیری را استیضاح می کنیم.آیا فاطمی امین با مدیریت 
خود، خودرو، لــوازم خانگی و معدن را به این وضع 

رسانده است؟ ما باید منطقی حرف بزنیم.
رأی گیری به صورت مخفی است

همچنین جمعی از نمایندگان در نامه ای به هیأت 
رئیســه خواستار رأی گیری به صورت علنی و شفاف 
درباره اســتیضاح وزیر صمت شدند. در همین زمینه 
علیرضا ســلیمی، عضو هیئت رئیسه مجلس شورای 
اســلامی گفت: رأی گیری جلســات استیضاح باید 
مخفی باشــد و برای علنی شدن باید تعداد امضاهای 
متقاضیان به ۵۰ نفر برسد که هنوز نرسیده است. نماینده 
مردم محلات در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
آئین نامه داخلی مجلس می گوید رأی استیضاح الزاماً 
مخفی اســت و برخی از نمایندگان مجلس شــورای 
اسلامی می خواهند از ظرفیت ماده ۱۱۵ آئین نامه داخلی 
مجلس استفاده کنند که این استیضاح علنی باشد. برای 
ایــن کار باید تعداد امضاهای این تقاضا افزایش یابد و 

دو سوم نمایندگان هم با آن موافقت کنند.
نوبت عصر جلسه استیضاح وزیر صمت
در ســاعت ۱۳ نوبت عصر جلسه علنی مجلس 
به ریاســت محمدباقر قالیباف برای ادامه رسیدگی به 
طرح استیضاح وزیر صنعت، معدن و تجارت آغاز شد.
در ابتدای این جلســه دو نفر از نمایندگان موافق 

استیضاح به ایراد سخنرانی پرداختند.
پراید از رده خارج شده آرزوی مردم شده 

است
لطف الله سیاهکلی، نماینده مردم قزوین 
در مجلس شــورای اســلامی: وعده ها در مورد 
سامانه فروش یکپارچه خودرو محقق نشد و خودرو 
را در بورس عرضه کردید و پراید از رده خارج شــده 
آرزوی مردم شده است. هر یک درصد رشد ۱۰۰ هزار 
شــغل ایجاد می کند، چطور با ۲۰۰ هزار شغل ایجاد 
شده شــما ۵ درصد رشد داشته اید؟ چرا آمار غلط را 
به رئیس جمهور می دهید که مقابل رهبر معظم انقلاب 

ارائه دهند؟
حسینعلی حاجی، نماینده مردم برخوار، 
شاهین شهر و میمه در مجلس شورای اسلامی: 
۱۸ ماه اســت از صدرات آقای فاطمی امین می گذرد. 
هم شــما و هم ما تلاش کردیم شرایط اصلاح شود اما 
نشد. مگر موضوع وزرات و وکالت من و شما است؟ 
ما آمده ایم به نام جمهوری اسلامی کار کنیم. حکومت 
داری کــه اینگونه نمی شــود. در حالی که ما علاوه بر 
مسائل معنوی باید رفاه را هم فراهم کنیم. تا کنون جز 
تذکرهای شفاهی ۲۹۰ تذکر کتبی دادیم. همچنین ۲۵۰ 
مورد ســوال کرده و ۵ مورد هم اعلام جرم کردیم اما 

اثری نداشته است.
وزیــر صمت: من هم منتقد قیمت خودرو 

هستم
در ادامــه وزیــر صمت مجدداً بــه دفاع از خود 
پرداخت. او در ادامه این جلسه گفت: در خودرو و لوازم 
خانگی مشــکل داریم. امیدواریم این توفیق را داشته 
باشیم، شما نمایندگان به ما فرصت بدهید، دغدغه های 
مقام معظــم رهبری را حل کنیم. من هم منتقد قیمت 
خودرو هستم. من به عنوان وزیر صنعت معدن تجارت 

یک تندر ۹۰ مدل ۸۹ داریم.
آغاز رأی گیری

بعد از پایان سخنان وزیر، رأی گیری مجلس برای 
استیضاح فاطمی امین وزیر صمت آغاز شد. رأی گیری 

مکتوب صورت می گیرد.
در نهایت، نمایندگان مجلس به رفتن فاطمی امین 
از دولــت رأی مثبت دادند و فاطمی امین با رأی ۱۶۲ 

رأی از همراهی کابینه سیزدهم بازماند.

اکثریت نمایندگان پس از استماع نظرات موافقین و مخالفین استیضاح وزیر صمت، با ادامه حضور سیدرضا فاطمی امین در وزارت صنعت، 
معدن و تجارت مخالفت کردند.

سرویس سیاسی- رئیس کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس 
گفت: برای فعال ســازی سفارتخانه های 
ایران و عربســتان یکسری مقدمات لازم 
است که در حال انجام است و سپس تبادل 

سفرای دو کشور انجام خواهد شد.
وحید جلال زاده با اشــاره به توسعه 
سیاست همســایگی در دولت سیزدهم، 
اظهار داشت: یکی از سیاست های اصولی 
دولت سیزدهم که در رأی اعتماد وزیر امور 
خارجه و در برنامه های کلان رئیس جمهور 
در ابتدای دولت مطرح شد، پیگیری سیاست همسایگی بود.وی بیان کرد: سیاست 
تقویت ارتباط با همســایگان به خوبی در دولت پیگیری شده است. ما تاکنون در 
آســیای میانه، در حوزه خلیج فارس و در شرق کشور با اکثریت همسایگان خود 
رابطه ای متعادل و متوازن برقرار کردیم.رئیس کمیســیون امنیت ملی و سیاســت 
خارجی مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: بسیاری از مشکلاتی که با برخی از 
کشــورها در آســیای میانه داشتیم، در دولت سیزدهم برطرف شده است و ما الان 
در رابطه مناسبی با این کشورها قرار داریم.نماینده مردم ارومیه در مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: سیاست اخیر دولت در تنش زدایی با برخی از کشورهای منطقه 
در حوزه خلیج فارس از جمله امارات، بحرین و عربســتان، سیاســت درست و 
خوبی بوده است، البته ما از این رویکرد انتظار بهره برداری در حوزه های اقتصادی 
و سیاســی را هم داریم.جلال زاده درباره آخرین وضعیت بازگشایی سفارت های 
ایران و عربستان، گفت: برای فعال سازی سفارتخانه ها و نمایندگی های دو کشور 
یکسری اقدامات و مقدمات لازم است که در حال انجام است و سپس تبادل سفرای 
دو کشور انجام خواهد شد.وی اظهار داشت: تاکید ما آن است که از سرگیری روابط 
ایران با کشورهایی مانند عربستان باید تأثیرات خود را در حوزه اقتصادی و سیاسی و 
برای ملت های منطقه هم داشته باشد. عربستان و ایران دو کشور بسیار مهم در جهان 
اسلام و منطقه هستند و اگر این دو کشور با هم رابطه خوب و متوازن داشته باشند، 
به نفع ملت های منطقه است و همچنین می توانیم در آینده و در مواجهه با دشمنان 
جهان اسلام رویکرد بهتری را شاهد باشیم.رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: مجلس شورای اسلامی از سیاست 

تقویت روابط با همسایگان و تنش زدایی دولت حمایت می کند. 

سرویس سیاسی- کارشناس مسائل 
منطقه گفت: گرایش بسیار خوبی در عراق 
برای توسعه روابط تجاری با ایران وجود 
دارد و شاید بتوانیم بگوییم اولویت عراق در 

روابط تجارت خارجی، ایران است.
ســعدالله زارعی، کارشناس مسائل 
منطقــه در خصوص اهمیــت و اهداف 
ســفر رئیس جمهور عراق به ایران، اظهار 
کرد: سفر رئیس جمهور عراق به ایران در 
ادامه مناسبات برادرانه ای است که در طول 
حدود ۱۶ سال اخیر میان دو کشور شکل 
گرفته و دائما روند رو به توسعه ای داشته است.وی گفت: این موضوع یک علامت 
از روابط با ثبات جمهوری اســلامی ایران و محیط منطقه ای آن اســت، »عراق در 
منطقــه و جهان عرب« جایگاه خاصی دارد و دروازه ی ورود ایران به حوزه عربی 
است.این کارشناس مسائل منطقه مطرح کرد: عراق تنها کشور عربی است که مرز 
خشــکی با ایران دارد و این کشــور در حوزه عربی برای جمهوری اسلامی یک 
موقعیت کلیدی محســوب می شود.زارعی عنوان کرد: در طول سال های گذشته 
هربار در عراق تغییرات سیاسی رخ داده، یکی از اولین اقداماتی که مقامات جدید 
آن داشتند سفر به ایران و بازخوانی روابط سیاسی، اقتصادی، فرهنگی و امنیتی عراق 
با ایران بوده است.وی بیان کرد: سفر رئیس جمهوری فعلی عراق به ایران هم در 
همین چهارچوب صورت گرفت و انشاالله شاهد توسعه ی روابط ایران و عراق در 
حوزه های مختلف خواهیم بود.یکی از محورهای اساسی روابط ایران و عراق در 
طول ســال های گذشته، روابط تجاری بوده است، عراق کشوری است که از یک 
طرف کشــور ثروتمندی محسوب می شود و از طرف دیگر به دلیل مشکلاتی که 
داشته و دارد نیازمند روابط تجاری با محیط خارج است. زارعی افزود: در این میان 
گرایش بســیار خوبی در عراق برای »توسعه روابط تجاری« با ایران وجود دارد و 
شاید بتوانیم بگوییم اولویت عراق در روابط تجارت خارجی، ایران است.وی در 
این خصوص ادامه داد: ایران به عنوان اولین تامین کننده نیازهای عراق مخصوصا 

در حوزه های غذایی و دارویی کمک های شایانی به عراق کرده است.

سرویس سیاسی- یک عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها تاکید کرد: 
متاسفانه باوجود گذشت چهار سال از ابلاغ قانون اعاده اموال نامشروع مسئولان 
تاکنون قوه قضاییه یک مورد پرونده هم در این حوزه تشکیل نداده و بنا بر این شد 

تا کارگروهی در مجلس برای پیگیری نحوه اجرای دقیق این قانون تشکیل شود.
ابوالفضل ابوترابی با اشــاره به تشــکیل کارگروه مشترک بین مجلس و قوه 
قضاییه برای پیگیری اجرای قانون اعاده اموال نامشروع مسئولان، بیان کرد: ما قانون 
خوبی در این حوزه داریم که در سال ۱۳۹۸ پس از تصویب برای اجرا ابلاغ شد. 
اما قوه قضاییه پس از گذشت چهار سال در این حوزه کاری انجام نداده است. بر 
اســاس این قانون مسئولانی که بعد از انقلاب با رانت اموالی جمع آوری کردند، 
مانند اوایل انقلاب که دادگاه انقلاب اموال افرادی که با رانت اموال اندوزی کرده 

بودند را مصادره کرد،  اموال آنها مصادره خواهد شد.
وی در ادامه اظهار کرد: قانون اعاده اموال نامشروع مسئولان، یک قانون تحولی 
است. این قانون، قانون از کجا آوردی است؟ این که یک مسئول بعد از انقلاب در 
مظان اتهام قرار می گیرد و مظنون می شــود به اینکه اموال وی نســبت به سایر هم 
رسته های خود عرفا زیادتر شده، اصل بر برائت نیست؛ بلکه متهم است؛ مگر اینکه 
بتواند ثابت کند این اموال حق وی است. اگر نتواند ثابت کند مصادره خواهد شد.

نماینده مردم نجف آباد در مجلس شــورای اسلامی تصریح کرد: این قانون 
بسیار مترقی است، اما متاسفانه در طول چهار سال گذشته قوه قضاییه این قانون 
را عملیاتی نکرده اســت. ما بعد از سوالی که از وزیر دادگستری در این خصوص 
داشتیم در کمیسیون اصل نود با حضور دادستان کل کشور دو جلسه گذاشتیم و 
بنا شــد کار گروهی تشکیل شــود تا نحوه فعال سازی این قانون دنبال شود. البته 
همچنان از دســتگاه قضایی گلایه داریم که چرا با گذشت چهار سال از ابلاغ این 
قانون حتی یک مورد هم شناسایی نشده است. این واقعا انتقاد به حقی که مردم از 
دســتگاه قضایی دارند. وی در ادامه تاکید کرد: اگر ما این قانون را به درســتی اجرا 
کنیم دیگر شاهد ماجراهایی نظیر اینکه گفته می شود به نماینده ها ماشین داده شده 
است یا اینکه زمین هایی گفته می شود قبلا سر استیضاح وزرا به نمایندگان داده شده 

نخواهیم بود. وقتی این قانون اجرا شود دیگر از این اتفاق ها پیشگیری می شود.

جلال زاده رئیس کمیسیون امنیت ملی:

مقدمات بازگشایی سفارت ایران و 
عربستان در حال انجام است

زارعی کارشناس مسائل منطقه:

ایران اولویت نخست عراق برای 
تجارت خارجی

ابوترابی خبر داد:

تشکیل کارگروهی برای پیگیری 
اجرای قانون اعاده اموال نامشروع 

مسئولان در مجلس

احمدی نژاد لیست داد 

تابعیت قطر 

دسته دختران 

»حمله به یک روحانی« در قم 

هشدار رئیس کل 

قطع بندناف 

ضرب الاجل ده روزه 

شرط بانک مرکزی 

اقتصاد چکشی 

اخبار ویژه ...

آئین نامــه داخلی مجلس می گوید رأی اســتیضاح الزاماً مخفی اســت و برخی از 
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی می خواهند از ظرفیت مــاده ۱۱۵ آئین نامه 
داخلی مجلس استفاده کنند که این استیضاح علنی باشد. برای این کار باید تعداد 
امضاهــای این تقاضا افزایش یابد و دو ســوم نماینــدگان هم با آن موافقت کنند.

ســایت دولت بهار از قول احمد علیرضابیگی، نماینده مجلس فهرستی 
از نماینــدگان را منتشــر و ادعا کــرده که این نماینــدگان در جریان منتفی 
شــدن استیضاح وزیر صمت، خودروهای شاســی بلند  دریافت کرده اند.  
همچنین  احمد علیرضابیگی، نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی 
که ادعای دریافت ۷۰ شاســی بلند از سوی نمایندگان مجلس را مطرح کرده 
بود  در صفحه شخصی خود در توئیتر نوشت:   »به فضل الهی ۱۰:۳۰ صبح در 
دادستانی کل و ساعت ۱۲:۳۰ در هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان پاسخگو 
خواهم بود. می دانم پیمودن مسیر حق و  عدالت پرمخاطره و آکنده از مشقت 

خواهد بود.«

علیرضا منصوریان ســرمربی تیم فوتبال فولاد تایید کرد که فدراسیون 
فوتبال قطر به دنبال اعطای تابعیت به محمد امین حزباوی پدیده جدید فوتبال 
ایران بوده اســت. علیرضا منصوریان سرمربی تیم فوتبال فولاد خوزستان از 
پیشــنهاد فدراسیون فوتبال قطر به دنبال به محمد امین حزباوی پدیده جدید 
فوتبــال ایــران داد و گفت این بازیکن جوان پیشــنهاد قطری ها را رد کرده 
اســت. علیرضا منصوریان، درباره پیشنهاد کارلوس کی روش در خصوص 
پدیده ایرانی گفت: قصد پنهان کردن چیزی را ندارم. ما هم شنیده ایم که قطر 
به دنبال محمدامین حزباوی است و پیشنهاد شهروندی دادند تا او بتواند برای 
تیم ملی این کشــور بازی کند. خود حزبــاوی علاقه دارد تحت لوای پرچم 
کشــورمان بازی کند و وقتی این شــایعات را شنید به شدت ناراحت شد؛ از 
طرفــی امیر قلعه نویی هم روی او نظر مثبتــی دارد و اجازه نمی دهیم چنین 

ستاره ای از کشور خارج شود.

محمدرضا منصوری تهیه کننده فیلم دســته دختران گفت: »اتهام ما این 
بود که وقتی تهیه کننده فیلم حزب اللهی نیست اصلا چرا باید سراغ ساخت 
چنین فیلمــی با این موضوع رفت! چرا تاریخ نمی خوانید که ببینید در هفته 
اول جنگ در ســال ۵۹ که حدود ۱/۵ ســال از انقلاب اسلامی گذشته بود و 
ما هیچ خط کشــی در جامعه نداشتیم چه زنانی رو به روی دشمن ایستادند! 
باید همه این زنان را با پوشــش شــبیه چادر نشان می دادیم؟! ما امروز عکس 
فرشته حسینی که انگشت اش را به نشانه پیروزی بالا برده نمی توانیم در سطح 
شــهر نشان دهیم، چون می گویند ممنوع است... هفته اول جنگ خانم ها چه 
گرایشاتی داشتند و از چه طبقاتی بودند و چگونه جنگیدند؟ اشکالی دارد یک 
خانم این ها را نشان دهد و به نسل امروز بگوید با هر پوشش و از هر طبقه و 
قشری کنار هم بودیم و اگر باز هم اتفاقی برای این کشور بیوفته باز هم همه 

از آن دفاع خواهند کرد؟«

 فرمانده انتظامی شهرستان قم با بیان این که فرد ضارب هم در بیمارستان 
تحــت مراقبت های ویــژه قرار داد گفت: تا زمانی امــکان بازجویی از این 
فرد وجود نداشــته باشــد نمی توان از علت و انگیــزه فرد ضارب صحبت 
کرد. سرهنگ امیر مختاری روز شنبه افزود: صبح شنبه  در پی وقوع یک فقره 
تصادف منجربه جرح بین یک دســتگاه خودروی تیبا و دو نفر عابر پیاده در 
خیابان شــهدا قم، راننده خودروی تیبا که اهل قم نیز اســت بعد از تصادف و 
پیش از خارج شدن از خودرو، اقدام به خودزنی کرده و سپس با چاقو به یکی 

از مصدومان حادثه که معمم بود حمله ور می شود. 

محمدرضــا فرزین طی مکاتبه با معــاون ارزی این بانک تاکید کرد: در 
راســتای تقویت اقدامات لازم برای مدیریت بازار ارز در بازار غیررســمی و 
بر اســاس اطلاعات کسب شــده در خصوص نحوه تامین ارز توسط برخی 
شرکت های واردکننده، از این تاریخ به بعد تخصیص ارز به تمام شرکت هایی 
که قبل از مرحله تخصیص، در بازار آزاد ارز خریداری کنند ممنوع اســت و 

بدون تایید اینجانب هیچگونه تخصیصی صورت نپذیرد.

ســیدابراهیم رییسی در نشست مشترک شورای برنامه ریزی و توسعه و 
فعالان اقتصادی خوزستان بیان کرد: در بانک مرکزی دبیرخانه ای برای تغییر 
نوع مبادلات ارزی تشکیل شده تا بند ناف مان از دلار بریده شود که این کار در 
راستای تقویت ارزش پول ملی و انجام بسیاری از کارها با برخی از کشورها 
اســت. وی خطاب به مدیران نیز گفت: اگر نگاه تحولی و جهادی نداشــته 
باشند، خواسته های به حق مردم محقق نمی شوند. اختیار مدیران استانی کم و 
به گونه ای نیست که همه اختیارات در مرکز باشد و باید به میزان اختیاراتی که 

دارند و طبق قانون می توانند کار کنند اما برخی جرات کار ندارند.

خلیل محبت خواه مدیرکل راه و شهرسازی استان تهران خطاب به صاحبان 
خانه های خالی در شهر تهران و ۴۸ شهر استان تهران گفت: دولت مصمم است 
برای ســاماندهی بازار اجاره خانه های خالی را شناسایی کند و در این راه از آمار 
شــهرداری ها، سامانه جامع املاک و اسکان، دســتگاه های خدمات رسان و.... 
اســتفاده می کند و پس از شناسایی قانون مالیات بر خانه های خالی و مالیات بر 
خانه های لوکس اعمال خواهد شد. وی افزود: مقرر است شهرداری های استان 
تهران آمار شهرهای خود را به استاندار ارائه کنند و استاندار تهران پای این موضوع 
ضرب الاجل ده روزه در نظر گرفته اســت. محبت خواه در پایان تصریح کرد: 
دولت در بودجه سال جاری خود اخذ مالیات از خانه های خالی را پیش بینی کرده 
است و موجران به نفعشان است که خانه های خود را هرچه سریع تر اجاره بدهند.

بانک مرکزی اعلام کرد : پیرو ارائه لایحه دوفوریتی الحاق موادی به قانون 
ساماندهی صنعت خودرو توسط ریاست جمهوری به مجلس شورای اسلامی 
به منظور تسهیل شــرایط واردات خودرو به ویژه واردات خودروهای کارکرده، 
بدین وســیله اعلام می گردد: در صورت تصویب این لایحه در مجلس شورای 
اســلامی و بر اســاس آیین نامه اجرایی آن که با همکاری وزارت صمت و سایر 
دستگاههای ذی ربط تهیه می شود؛ شرایط واردات خودروهای کارکرده مبتنی بر 
"ثبت سفارش" توسط اشخاص حقیقی و حقوقی و اعلام "منشأ ارز" مورد تأیید 

بانک مرکزی تهیه و ابلاغ خواهد شد.

جلال محمود زاده با اشاره به افزایش قیمت مرغ و کمیاب شدن این محصول 
در بازار بیان کرد: سرپرســت وزارت جهاد کشاورزی اگر محلی را برای توزیع 
مرغ ۶۰ هزار تومانی می شناسد، آدرس آن را به مردم بدهد چرا که مرغ با قیمت 
۶۰ هزار تومان در کشــور توزیع نمی شــود. وی با بیان اینکه اقتصاد چکشی و 
اجبــاری در هیچ جای دنیا جواب نداده اســت، اظهار کرد: اینکه مرغ با قیمت 
۸۰هزارتومان هم به دســت مردم نمی رسد، جای سوال دارد و مسئولان باید در 
این زمینه پاسخگو باشند. این نماینده مجلس شورای اسلامی با اشاره به مشکل 
حــذف یارانــه به نهادهای دامی اظهار کرد: از زمانی که ارائه ارز ۴۲۰۰ تومانی به 
نهاده های دامی قطع شد، یکدفعه نهاده های دامی، مثلًا محصولی به نام ذرت از 
قیمت ۱۸۰۰ تومان به ۱۹ هزار تومان رسید و یا اینکه محصولی همچون کنجاله 
سویا از ۲۵۰۰ تومان به رقم ۲۴ هزار تومان رسید بنابراین وقتی قیمت نهاده ها سر 

به فلک کشید، مشکلات زیاد شد. 
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